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הני זובידה : אנו ממשיכים עם ענייני הבחירות ומבקשים לנסות
להבין מה פשר השקט היחסי בקמפיינים. איך אמר פה מר שגב,
אנשים עומדים פה ומחלקים פליירים. חבר'ה, זה המאה העשרים
ואחת. למה לא מצליחות המפלגות לעורר את השטח המנומנם
למדי? אני רוצה להגיד שלום לדר' ניסים כץ, מרצה למדיה

ופוליטיקה, המכללה האקדמית כינרת, חג שמח ניסים.
דר' ניסים כץ : חג שמח ומועדים לשמחה הני יקירי, מה שלומך?

הני זובידה : אני בסדר, תודה, אתה יודע, איך אתה?
דר' ניסים כץ : אצלנו אומרים אלחמדוללה וברקאתו, ברוח החג.

הני זובידה : מצוין. בוא נדבר אבל עכשיו על הקמפיין אחרי
שאנחנו יודעים ששנינו בסדר וחוגגים את החג, מה קורה עם

הקמפיין הזה? תשמע, מה קרה, נמאס לאנשים, הפוליטיקאים לא
מצליחים, מה קורה פה?
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דר' ניסים כץ : טוב, קודם כל תרשה לי לתקן אותך, יש
קמפיינים באוויר. זה נדמה לנו שאין קמפיינים, אבל יש כל הזמן
קמפיינים ברשתות החברתיות, כל הזמן המפלגות מעלות סטטוסים,
מעלות סרטונים, וגם יש לנו, אני מזכיר לך, התחילו הקמפיינים
בטלוויזיה. עכשיו, למה זה נדמה לנו שאין קמפיינים? קודם כל
דבר טבעי, חשיפה סלקטיבית. אנחנו מתעניינים בדברים שאנחנו

מלכתחילה יש לנו איזושהי נגיעה אליהם. תכף ניגע בעצם בעניינים
עצמם. כלומר, אם אין לנו נגיעה בנושא מסוים, אז אנחנו פחות
בעצם נחשפים לנושא עצמו. אגב, אני רוצה להגיד לך בהקשר
הזה, אתה הראית פה את הקמפיין של ש"ס, הנה, אתה רואה,
מפלגה שלכאורה יש לה קהל מצביעים, בייס שמצביע לה באופן

אוטומטי, ועדיין היא מוציאה כל הזמן קמפיינים. אגב, אני מסכים
עם מה שאמרת, קמפיין טוב. אבל למה בעצם אנחנו מרגישים את

זה? כי מעבר לחשיפה הסלקטיבית אנחנו רואים שיש לנו כאן
אדישות עם דיפרנטיות של הציבור, אדישות כללית, וגם צריך

להגיד, שאנחנו קצת עייפים, כמו שאתה רואה.
הני זובידה : אבל אתה יודע, אני רוצה רגע להגיד לך משהו,
מצד אחד אתה אומר את הדברים ואני ברור לי שיש קמפיינים
והם מטורגטים וכו' וכו', אף אחד כבר לא מסתכל טלוויזיה כי
זה לא מעניין אף אחד, כמו שאתה יודע, אנחנו חיים פה, אבל

יש כאילו מצד אחד אווירת ה...שאתה מרגיש פה בבית הזה בזמן
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הבחירות ולפני הבחירות לעומת מה שקורה בחוץ, אני מסתובב
קצת במדינה שלנו וזה מרגיש כאילו אין קמפיין, לא באמת קורה

משהו.
דר' ניסים כץ : נכון, זה לא מעניין...אני אשאל אותך משהו הני,
בוא נגיד התחלת לראות סדרה מסוימת והיא היתה מאוד מאוד
מעניינת, אז עונה ראשונה אתה מאוד מאוד רואה אותה, נכון?

עונה שנייה גם, עונה שלישית ,מה קורה לך בעונה רביעית,
חמישית? אתה פחות קצת מתחבר אליה, אנחנו יכולים לראות את

זה בכל הסדרות הכי טובות, בעונות האחרונות יש לנו ירידה
בעניין. גם כאן, אנחנו מרגישים בעצם איזשהו משהו שמתמשך,
ויש לנו סקרנות שהולכת ופוחתת. עכשיו, יש לזה כמה סיבות.

קודם כל צריך להגיד שאנחנו בבחירות חמישיות אבל גם הבחירות
החמישיות האלה הן בקונטקסט, הן בקונטקסט של בחירות

רביעיות שחשבנו, היה איזה מן ציפייה גם בגוש אגב של ביבי וגם
בגוש רק לא של ביבי, שזה מן סוג מסוים של הנה בחירות

אחרונות, ושבעצם אנחנו הולכים לאיזו ממשלה שאולי היא תרוץ,
אבל אפעס אנחנו רואים שאנחנו שוב נכנסנו לסרט הזה בעל

כורחנו. עכשיו, הבחירות האלה במסגרת הזאת הן לא בחירות של
ביבי, לא רק ביבי, כי כבר הבנו את הקטע הזה, והן עדיין, הן

בחירות של מה שנקרא האם ביבי ישיג שישים ואחד. עכשיו, למה
זה משעמם? כי אם תסתכל, כל המפלגות עדיין עושות את
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הקמפיינים של הבחירות הקודמות. הן עדיין מתעסקות בביבי, לא
רק ביבי. יש לנו את הגוש שכל היום מדבר ומפחיד אותנו

מהביביזם, מה שנקרא, כן? ומהמפלגות שהולכות עם ביבי, ויש לנו
את הקמפיינים מהצד השני של ביבי שמפחיד אותנו בעצם

מהשמאל. כלומר, במידה מסוימת אנחנו כבר היינו בסרט הזה וזה
משעמם אותנו, ולכן אנחנו כל הזמן מחכים שיהיה איזשהו משהו

חדש.
הני זובידה : יש משהו שידליק את הקמפיין הזה, או שהקמפיין

הזה אבוד?
דר' ניסים כץ : ציפיתי לשאלה הזאת, שאלה מצוינת.

הני זובידה : תודה רבה.
דר' ניסים כץ : למה בעצם זה קורה? כי אנחנו למעשה

מתעסקים כל הזמן, צריך להגיד, בקייסים, ולא באישוז. שים לב
שכל הקמפיינים תמיד יש לנו קייסים, יש לנו איזה תגובות

לדברים כביכול...הקמפיין של ש"ס, זה קמפיין דחקה, הוא מגיב
לאיזשהו קייס של איזשהו משהו שקשור ליאיר לפיד. אין לנו פה
איזה סוגיות גדולות, סוגיות בוערות, כמו למשל הסוגיה הביטחונית,

אנחנו לא נמצאים עכשיו באיזושהי מלחמה או איזשהו משהו
כמובן כללי, אין לנו כמובן סוגיה כלכלית, למרות שאלה נושאים

בוערים וכל הזמן כמובן אנחנו יכולים ללכת לשם. שים לב, משהו
מאוד מעניין, אני אתן לך שתי דוגמאות משני צדי המפה. כשביבי

11724461
מתוך 6 עמוד 4



דיבר על הסוגיה הכלכלית, לפחות בתחילת הקמפיין, בערך לפני
חודש, הוא עמד על שלושים וארבעה, שלושים וחמישה מנדטים,
אני לא יודע אם ראית את הסקרים של אתמול, הוא ירד כבר
לשלושים ושניים, שלושים ואחד, תלוי באיזה ערוץ צפית. כשהוא

בעצם התחיל קמפיין הפחדה הוא ירד. אותו דבר כמובן גם
במפלגות הקטנות, שים לב שהם דיברו כל הזמן על הפחדה, רק

לא ביבי, הם ירדו, ראינו הירידה בעבודה ומרצ. כאשר הם
התחילו לדבר על סוגיות של דת ומדינה, קח אותנו לקמפיין של
מפלגת העבודה, אולי הם הקשיבו לי פה כשדיברתי על זה, הם

התחילו לדבר על דת ומדינה, למשל תחבורה ציבורית, נושא חשוב,
תחבורה ציבורית בשבת או לא, מה קרה בעצם? האוזן

הקולקטיבית התחילו בעצם להקשיב לקמפיינים ושים לב שמפלגת
העבודה עלתה, כן, עלתה בבחירות, הם יצאו מהקייסים האלה של
כל מיני קמפיינים שלא מעניינים בעצם אף אחד, מדברים בעצם

במה שנקרא בקרביים של הציבוריות הישראלית.
הני זובידה : כן, אנחנו נמשיך...אנחנו נמשיך...נקודה אחרונה

במשפט בבקשה.
דר' ניסים כץ : עצה לדרך, כי זה משהו מאוד מאוד חשוב,

המפלגות הגדולות חייבות לעסוק באישוז, ואני אתן גם טיפ, יש
לנו פה שמונה מנדטים של שלוש מפלגות שלמעשה לא עוברות
את אחוז החסימה, שזה החופש הכלכלי, והמפלגה הכלכלית וגם
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צעירים בוערים שמדברים על נושאי כלכלה. עצה למפלגות
הגדולות, יש לכן הזדמנות לשתות אותן, כי שם בעצם נמצאים

שמונה מנדטים שאתם יכולים להגדיל את הכוח שלכם, ושם בעצם
זה משהו שיכול להכריע את הבחירות, או שאחת מהמפלגות האלה

עוברות או שבעצם מפלגה שותה אותם ואז בעצם אנחנו נראה
הכרעה, אחרת זה משעמם, שוב, העניין הזה...

הני זובידה : דר' ניסים כץ, תודה רבה שהצטרפת אלינו, חג שמח.
דר' ניסים כץ : חג שמח.
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